
Zápis č. 19/20 ‐23 (265) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 15. února 2022, 14:00 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH VUT, E519 

 
Přítomni:  Diviš, Kalina, Komendová, Kouřilová, Krouská, Lindovský, Obruča, Pilátová, 

Pořízka, Přikryl, Smilek, Vacula, Zahrádka. 
Omluveni:    Adamczyková, Sedláček. 
Hosté:     Hladík, Kovalčík, Vala, Vašinová Galiová, Veselý, Weiter, Žampach Petr. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Proděkani a rozsah jejich působnosti na období 1. 2. 2022‐31. 1. 2026 
4. Různé 
 
AD 1) – Zahájení zasedání  

Předseda  AS  FCH  zahájil  zasedání  a  úvodem  informoval,  že  Akademickému  senátu  byly 
předloženy k projednání a schválení ještě tři dodatky ke směrnicím pro přijímací řízení, a to: 
dodatek  č.  2  ke  směrnici  děkana  č.  3/2021,  dodatek  č.  1  ke  směrnici  děkana  č.  4/2021  a 
dodatek  č.  1  ke  směrnici  děkana  č.  5/2021.  Dokumenty  byly  předloženy  později,  než  je 
předkládací  lhůta,  ale  jedná  se  o  prakticky  totožné  dodatky  s nekomplikovaným obsahem, 
proto  navrhuje,  aby  byly  projednány  na  dnešním  zasedání.  Nikdo  nevznesl  námitky. 
Projednání směrnic by tedy bylo zařazeno jako bod č. 4. Proběhlo hlasování. 
Hlasování:   

  Pro:     13 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Dnešní  zasedání  bude  probíhat  dle  navrženého  programu  s  doplněním  bodu  č.  4: 
„Projednání  dodatků  ke  směrnicím pro přijímací  řízení“.  Bod  „Různé“ bude  zařazen  jako 
bod č. 5. 
 
Zápisy č. 263 a 264 byly členům Akademického senátu zaslány, drobné formální nepřesnosti 
byly zapracovány. Další připomínky nebyly; proto proběhlo hlasování. 

Zápis č. 263 ‐ Hlasování:   

  Pro:     13 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis č. 263 byl schválen. 

 
Zápis č. 264 ‐ Hlasování:   

  Pro:     13 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis č. 264 byl schválen. 

 
 
AD 2) – Informace od vedení Fakulty chemické VUT  

Předseda AS FCH předal slovo děkanovi fakulty. 
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Prof. Veselý 

 Stále platí většina opatření v souvislosti s omezením šíření nemoci covid‐19; zejména 
apeloval  na  dodržování  povinnosti  nosit  respirátory  v budově  fakulty.  Tento  týden 
končí plošné testování zaměstnanců. 

 Začátkem února proběhl online Den chemie a také prezentace ústavů v rámci Týdne 
otevřených dveří. Na fakultě se konaly exkurze; celkově lze konstatovat, že o online 
akce byl výrazně nižší zájem než o akce přímo na místě. 

 Byla  vypracována  zpráva  o  plnění  strategického  záměru  v roce  2021;  jakmile  bude 
zpracována graficky, bude předložena Akademickému senátu. 

 Plán realizace strategického záměru pro rok 2022 je připravován. 

 

AD 3) – Proděkani a rozsah jejich působnosti na období 1. 2. 2022‐31. 1. 2026 

Prof.  Veselý,  jako  nově  jmenovaný  děkan,  předložil  Akademickému  senátu  svůj  návrh  na 
personální  obsazení  a  rozsah  působnosti  proděkanů.  Předseda  AS  FCH  požádal  děkana  o 
úvodní slovo a podrobnější představení činností jednotlivých proděkanů. 

Děkan FCH – informoval, že  jako stěžejní vidí pedagogickou činnost. Z důvodu velké časové 
náročnosti práce proděkana pro pedagogickou činnost a také z důvodu lepší zastupitelnosti, 
rozhodl se agendu rozdělit mezi dvě proděkanky – dojde tak k oddělení agendy bakalářského 
studia (doc. Vašinová Galiová) od navazujícího a doktorského (doc. Kovalčík).  

Další  dva  proděkani  zůstávají  stejní  jako  v předchozím  období,  ale  částečně  byly 
přeorganizovány  jejich  činnosti;  doc.  Vala  převezme  část  agendy  po  prof.  Veselém  a  také 
bude statutárním zástupcem děkana. 

Další podrobnosti mohou být diskutovány při dotazech. 

Předseda AS FCH poděkoval za úvodní slovo a otevřel diskuzi k tomuto bodu. 

Do  diskuze  se  zapojili  zejména  prof.  Obruča  a  dr.  Pořízka  –  projednávání  se  týkalo  práce 
s akreditacemi (měla by být systematická) a také důvod, proč je zodpovědnost za výzkumné 
a  vývojové  projekty  v kompetenci  proděkanky  pro  navazující  a  doktorské  studium  a  ne 
proděkana  pro  tvůrčí  činnost?  Reaguje  děkan:  U  doc.  Kovalčík  se  jedná  o  projekty 
specifického  výzkumu;  ostatní  projekty  nebudou  striktně  rozděleny;  jedná  se spíše  o 
nepřesnost ve formulaci – bude upraveno. 

 

Další dotazy ani náměty nezazněly, předseda AS FCH tedy zformuloval návrh usnesení: 

Akademický  senát  Fakulty  chemické  VUT  projednal  návrh  na  proděkany  a  rozsah  jejich 
působnosti na období 1. 2. 2022‐31. 1. 2026. 

Hlasování:   

  Pro:     13 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Akademický  senát  Fakulty  chemické  VUT  projednal  návrh  na  proděkany  a  rozsah  jejich 
působnosti na období 1. 2. 2022‐31. 1. 2026. 
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AD 4) – Dodatky ke směrnicím pro přijímací řízení 

Jedná se o tři dodatky: Dodatek č. 2 ke směrnici děkana č. 3/2021, dodatek č. 1 ke směrnici 
děkana  č.  4/2021  a  dodatek  č.  1  ke  směrnici  děkana  č.  5/2021.  Předseda AS  FCH požádal 
děkana fakulty o úvodní slovo. 

Děkan  FCH: Dodatky  v podstatě  popisují  způsob,  jak  se  bude  vyhodnocovat  test  z českého 
jazyka,  kterým  zahraniční  studenti  prokáží  znalost  češtiny  na  základní  úrovni.  Důvod  je 
takový,  že  z praxe  vidíme,  že  někteří  studenti  nemají  ani  základní  znalost  češtiny,  což 
významně komplikuje výuku. Vzorový test bude umístěn na webu. 

Předseda AS FCH otevřel diskuzi k tomuto bodu – nejsou žádné připomínky ani dotazy.  

Byly projednány následující dokumenty:  

o Dodatek č. 2 ke směrnici děkana č. 3/2021,  

o Dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 4/2021,  

o Dodatek č. 1 ke směrnici děkana č. 5/2021.  

 

AD 5) – Různé 

Prof. Obruča: 

 S ohledem na  to,  že  stále  funguje provizorní  vrátnice,  stává  se,  že někdy  se balíčky 
nedostanou na podatelnu, ale zůstanou na vrátnici – toto je třeba eliminovat, jelikož 
se  může  jednat  o  biologicky  nestabilní  vzorky  –  na  provizorní  vrátnici  nejsou 
podmínky  vhodné  pro  jejich  skladování.  Žádá  o  vyřešení  této  situace,  resp.  o 
zabezpečení toho, že k těmto případům nebude docházet. 

Dr. Smilek: 

 Je umožněna hybridní výuka? – Rozhodnutí je v kompetenci děkana fakulty. 

 Upozornil  na  problémy,  kterým  je  nutno  čelit  v souvislosti  s tím,  že  jsou  registrace 
studijních  skupin  otevřeny  až  do  pátečního  večera,  když  v pondělí  začíná  výuka. 
Reaguje děkan: O tomto problému víme, nicméně je velmi obtížné situaci vyřešit ke 
spokojenosti všech,  jelikož by se zkrátilo  již  tak krátké zkouškové období.   Počítá se 
ale s tím, že příští rok dojde k prodlevě alespoň v řádu dnů. 

Dr. Pilátová: 

 Do  letního  semestru postoupili  studenti,  kteří  nemají  zkoušku ani  z matematiky  ani 
z obecné chemie. Vyjádřila obavy, aby do budoucna neutrpěla kvalita výuky. 

Doc. Diviš: 

 Podobně  jako  u  příspěvku  dr.  Pilátové,  je  třeba  se  do  budoucna  zamyslet  nad 
rozšířením  portfolia  předmětů  pro  studenty  přijíždějící  v rámci  programu  Erasmus, 
jelikož  v současné  době  se  často  hlásí  na  oborové  praktikum  Analýza  potravin 
studenti, kteří se tomuto oboru vůbec nevěnují. Tento problém se opakuje každý rok, 
proto je důležité zaujmout konkrétní stanovisko. 

 Je  naplánován  přípravný  kurz  k přijímacím  zkouškám.  Umožňují  současná  pravidla 
konání  kurzu  prezenční  formou?  Reaguje  tajemník:  Pokud  účastníci  nevykazují 
příznaky  virového  onemocnění,  tak  se mohou  účastnit;  samozřejmě  při  dodržování 
použití respirátorů. 

Prorektor VUT, prof. Weiter: 

 V současné době se intenzivně řeší problematika publikování v MDPI, a to i na úrovni 
např. GA ČR; čeká se na oficiální vyjádření předsednictva – zatím převládá názor, že je 
třeba přihlížet ke kvalitě dané publikace. 
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Další příspěvky do diskuze nezazněly, předseda AS FCH poděkoval všem za účast a připomněl 
termín příštího zasedání Akademického senátu: 15. března ve 14:00 hodin. 

Brno, 17. 2. 2022           
      
 
 
.....................................                                                                ..…………………..………………………. 
   Bc. Jan Zahrádka              prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH   
                    
 
 
         ………………..…………………………. 

doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 
Předseda AS FCH 


